

السفر داخل إسبانيا

إذا كنتم ستقومون برحلة داخل الإقليم الوطني، يرجى الاطلاع على المعلومات المقدمة من مناطق الحكم الذاتي فيما يتعلق بمتطلبات السفر الخاصة بهم من خلال الرابط التالي.

السفر الدولي وكوفيد-19

يتعين على جميع المسافرين القادمين إلى إسبانيا جواً أو بحراً، بما في ذلك القادمون إلى بلدان أخرى عبر الترانزيت، أن يستكملوا استمارة الرقابة الصحية قبل مغادرتهم وأن يحصلوا على رمز الاستجابة السريعة لإبرازهم عند الصعود وفي الرقابة الصحية عند الوصول إلى إسبانيا:

- عن طريق الجو: عبر الموقع الإلكتروني <https://spth.gob.es> أو تطبيق إسبانيا لصحة السفر Spain Travel Health –SpTH (المتاح لأجهزة أندرويد Android وآي أو إس iOS)
 - عن طريق البحر (العبارات): عبر الموقع الإلكتروني <https://spthm.puertos.es/>
- يرجى التأكد، من أجل ملء استمارة الرقابة الصحية، إذا كان بلد المغادرة مدرجاً في قائمة البلدان/المناطق المعرضة للخطر.

إذا كنت قادم من بلد ثالث، يتعين عليك أولاً أن تتأكد إذا كنت قادراً على السفر إلى إسبانيا في الزر: متطلبات الدخول إلى إسبانيا من بلدان ثالثة.

شروط الدخول إلى إسبانيا من بلدان ثالثة

إذا كنت مواطناً من البلدان الثالثة، من أجل دخول إسبانيا، يجب الامتثال لشروط الدخول التي حددتها وزارة الداخلية في الأمر INT / 657/2020، الصادر في 17 تموز/ يوليو، والذي يعدل معايير تطبيق تقييد مؤقت للسفر غير الضروري من البلدان الثالثة إلى الاتحاد الأوروبي وبلدان شنغن الشريكة لأسباب تتعلق بالنظام العام والصحة العامة بسبب الأزمة الصحية الناجمة عن كوفيد-19.

سيخضع أي مواطن من البلدان الثالثة للحرمان من الدخول، لأسباب تتعلق بالنظام العام أو الصحة العامة، ما لم ينتمي إلى إحدى الفئات التالية:

أ. المقيمون المعتادون في الاتحاد الأوروبي، أو دول المنتسبة إلى الشنغن، أو أندورا، أو موناكو، أو الفاتيكان، أو سان مارينو، الذين يذهبون إلى تلك البلاد، ويثبتون ذلك وثائقيًا.
ب. حاملي تأشيرة طويلة الأجل صادرة عن دولة عضو أو دولة منتسبة إلى الشنغن الذين يذهبون إلى ذلك البلد.

ج. المهنيون الصحيون، بمن فيهم الباحثون الصحيون، والمهنيون العاملون في مجال رعاية المسنين الذين يذهبون إلى ممارسة عملهم أو يعودون منه.

د. موظفو النقل والبحر والطيران اللازمين للقيام بأنشطة النقل الجوي.

هـ. الحماية الدبلوماسية والقنصلية والدولية والعسكرية والمدنية وأعضاء المنظمات الإنسانية، في ممارسة مهامهم.

و. الطلاب الذين يتابعون دراستهم في الدول الأعضاء أو الدول المنتسبة إلى الشنغن والذين لديهم التصريح أو التأشيرة المتوافقة للإقامة طويلة الأجل، بشرط أن يذهبوا إلى البلد الذي يدرسون فيه، وأن يتم الدخول خلال العام الدراسي أو قبل خمسة عشر يومًا. إذا كانت الوجهة إسبانيا وتصل مدة الإقامة إلى 90 يومًا، فيجب إثبات أن الدراسات تتم في مركز تعليمي معتمد في إسبانيا، ومسجل في السجل الإداري المناسب، بعد برنامج بدوام كامل خلال هذه المرحلة وبالحضور الشخصي، ويؤدي ذلك إلى الحصول على درجة علمية أو شهادة دراسية.

ز. العمال ذوو كفاءات عالية والذين يكون عملهم ضروريًا ولا يمكن تأجيله أو تنفيذه عن بُعد، بما في ذلك المشاركين في الأحداث الرياضية رفيعة المستوى التي تقام في إسبانيا. يجب أن تكون هذه الحالات مبررة وثائقيًا.

ح. الأشخاص المسافرون لأسباب عائلية قهرية وداعية حسب الأصول.

ط. الأشخاص المسافرون لأسباب تتعلق بالقوة القاهرة أو الحاجة، أو الذين يسمح بدخولهم لأسباب إنسانية،
يثبتون ذلك وثائقيًا.

ي. سكان البلدان الثالثة المدرجة أسماؤهم في المرفق إسكوشار، شرط أن يأتوا مباشرة منها، أو أن يكونوا قد عبروا حصراً من خلال بلدان أخرى مدرجة في القائمة، أو أن يكونوا قد قاموا فقط بعمليات عبور دولية في مطارات تقع في بلدان لا ترد في المرفق. وبالنسبة للمقيمين في الصين، لا تزال المعاملة بالمثل معلقة.

المرفق: البلدان الثالثة والمناطق الإدارية الخاصة التي لا يتأثر المقيمون فيها بالتقييد المؤقت للرحلات غير الأساسية إلى الاتحاد الأوروبي عبر الحدود الخارجية وفقاً للشروط المحددة في هذا الترتيب:

أولاً: الدول

1. أستراليا
2. مملكة البحرين
3. كندا
4. شيلي
5. المملكة الأردنية الهاشمية
6. دولة الكويت
7. نيوزيلندا
8. دولة قطر
9. رواندا
10. المملكة العربية السعودية
11. سنغافورة
12. كوريا الجنوبية
13. أوكرانيا

14. الإمارات العربية المتحدة

15. أوروغواي

16. الصين

ثانيًا: المناطق الإدارية الخاصة بجمهورية الصين الشعبية

- منطقة هونغ كونغ الإدارية الخاصة

- منطقة ماكاو الإدارية الخاصة

ثالثًا: الكيانات والسلطات الإقليمية غير المعترف بها كدول من قبل دولة عضو واحدة على الأقل

- تايوان

ك. الأشخاص الحاصلون على شهادة التلقيح، والتي تعترف بها وزارة الصحة لهذا الغرض، بعد التحقق من صحتها من قبل السلطات الصحية، وكذلك القصر المرافقون لهم (أقل من 12 سنة). أما بالنسبة للأشخاص المقيمين في المملكة المتحدة لبريطانيا العظمى وأيرلندا الشمالية القادمين مباشرة من هذا البلد، فبالإضافة إلى شهادة التلقيح، وتعتبر شهادات التشخيص لاختبارات NAAT (اختبارات تضخيم الحمض النووي، على سبيل المثال: RT-PCR، RT-LAMP، TMA، HAD، NEAR، CRISPR، SDA.....) صالحة أيضًا.

وسيحرم مواطنو البلدان الثالثة جميعهم، حتى وإن كانوا ينتمون إلى إحدى الفئات المذكورة أعلاه، الذين لا يستوفون، بعد التحقق من قبل السلطات الصحية، شروط الرقابة الصحية لكوفيد-19 التي وضعتها وزارة الصحة، من الدخول لأسباب تتعلق بالصحة العامة.

استمارة الرقابة الصحية والشهادات المقبولة

يتعين على كل الأشخاص المسافرين إلى إسبانيا من بلد آخر (بما في ذلك الأطفال في أي سن، والمسافرين العابرين، والمقيمين في إسبانيا العائدين إلى ديارهم) أن يستكملوا استمارة الرقابة الصحية المرتبطة برحلتهم. وعند السفر جواً، يمكن القيام بذلك من خلال الموقع الإلكتروني www.spth.gov.es أو تطبيق إسبانيا لصحة السفر Spain Travel Health – SpTH المتاح لأجهزة أندرويد Android وأي أو إس iOS. وعند السفر عن بحرًا (العبارات)، يمكن أن يتم ذلك من خلال الرابط التالي: spthm.puertos.es

وبعد الانتهاء من الاستمارة، ستحصل على رمز الاستجابة السريعة الذي يتعين عليك تقديمه عند الصعود إلى الطائرة وعند وصولك إلى إسبانيا في الرقابة الصحية.

وفي الوقت الراهن، ليس من الضروري تقديم أي استمارة إذا كانت الرحلة إلى إسبانيا عن طريق البر. لمزيد من المعلومات، راجع قسم "معرفة المزيد حول عملية الرقابة الصحية الجديدة" أو الأسئلة الشائعة.

المتطلبات الإضافية: الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19 وشهادات أخرى

اعتبارًا من 7 حزيران/يونيو 2021، إذا كنت قادمًا من دولة / منطقة تعتبر عرضة لخطر الإصابة بكوفيد-19، يتعين عليك تقديم شهادة أو وثيقة تثبت التلقيح أو اختبار تشخيص العدوى النشطة (AIDT) أو التعافي من كوفيد-19. ستختلف هذه الشهادات إذا تم إصدارها في بلد من دول الاتحاد الأوروبي (الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19) أو في بلد ثالث.

يُعفى الأطفال الذين تقل أعمارهم عن 12 عامًا من تقديم هذه الشهادات، ولكن ليس من استكمال نموذج الرقابة الصحية والحصول على رمز الاستجابة السريعة.



الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19

في 17 آذار/مارس 2021، اعتمدت المفوضية الأوروبية اقتراحًا تشريعيًا لإنشاء شهادة رقمية لتسهيل التنقل الحر الآمن للمواطنين في الاتحاد الأوروبي أثناء جائحة كوفيد-19. ستكون الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19 سارية المفعول في جميع الدول الأعضاء في الاتحاد الأوروبي وستصدر من قبل السلطات المختصة في دول الاتحاد الأوروبي.

وقد تكون الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19 من ثلاثة أنواع مختلفة (التلقيح أو الاختبار التشخيصي أو التعافي) ويمكن للمسافرين استخدام أي منها لدخول إسبانيا ، طالما أنها تستوفي المعايير التالية:

• شهادة تلقيح كوفيد-19 صالحة لمدة 14 يومًا بعد استلام النظام الكامل. سيتم قبول أي لقاح مصرح به من قبل الاتحاد الأوروبي (وكالة الأدوية الأوروبية) ومنظمة الصحة العالمية.

• شهادة اختبار تشخيص SARSCoV2 بنتيجة سلبية. تُقبل الاختبارات التشخيصية التالية:

- اختبارات تضخيم الحمض النووي NAAT (على سبيل المثال: RT-PCR و RT-PCR و LAMP و TMA و HAD و NEAR و CRISPR و SDA)، مع أخذ العينات خلال الـ 72 ساعة السابقة للوصول إلى إسبانيا.

- اختبار مستضد RAT السريع، مع أخذ العينات خلال الـ 48 ساعة السابقة للوصول إلى إسبانيا. يمكنك الرجوع إلى قائمة الاختبارات السريعة المعتمدة من قبل المفوضية الأوروبية من خلال هذا الرابط.

• شهادة تعافي من كوفيد-19 (صالحة من اليوم 11 بعد أول NAAT إيجابية وحتى 180 يومًا بعد تاريخ أخذ العينة)



- تعتبر شهادات كوفيد-19 الخاصة بالتلقيح أو الاختبارات التشخيصية أو التعافي الصادرة عن البلدان، التي أنشأ الاتحاد الأوروبي معها معادلة، بمثابة الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19. يمكن استشارة هذه الدول على موقع الاتحاد الأوروبي (EU)

شهادات أخرى

يجوز للمسافرين القادمين من بلدان ثالثة والذين يستوفون شروط الدخول إلى إسبانيا (راجع القسم المعنون "شروط الدخول إلى إسبانيا من بلدان ثالثة") السفر من خلال تقديم أي من الشهادات التالية، طالما أنهم يستوفون الشروط نفسها التي تنطبق على الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19:

- شهادة تلقيح ضد كوفيد-19
- اختبار تشخيصي سلبي (NAAT أو RAT) أجري في غضون 72 ساعة (NAAT) / 48

ساعة (RAT) من الوصول

• شهادة تعافي من كوفيد-19

انتباه!!! إذا سافرت إلى إسبانيا تحت النقطة (ك) من القسم المعنون "شروط الدخول إلى إسبانيا من بلدان ثالثة، لا يمكنك القيام بذلك إلا إذا كان لديك شهادة التلقيح الكامل مع لقاح معتمد من وكالة الأدوية الأوروبية ومنظمة الصحة العالمية، وتم إعطاء آخر جرعة قبل أكثر من 14 يومًا. أما بالنسبة للأشخاص المقيمين في المملكة المتحدة لبريطانيا العظمى وإيرلندا الشمالية القادمين مباشرة من هذا البلد، فبالإضافة إلى شهادة التلقيح، تعتبر الشهادات التشخيصية لاختبارات NAAT (اختبارات تضخيم الحمض النووي، على سبيل المثال: RT-PCR، RT-LAMP، TMA، HAD، NEAR، CRISPR، SDA.....) صالحة أيضًا.

وإلى أن تدخل أنظمة الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19 حيز النفاذ، يجوز للمواطنين في الدول الأعضاء مواصلة تقديم شهادات التلقيح/الاختبار التشخيصي/التعافي. وسيشار في الأنظمة المذكورة أعلاه إلى التاريخ الذي يصبح فيه إبراز الشهادة الرقمية الأوروبية لكوفيد-19 أمرًا إلزاميًا للسفر، فور نشرها في الجريدة الرسمية للاتحاد الأوروبي.

لمزيد من المعلومات، يرجى الاطلاع على الأسئلة الشائعة Escuchar

البلدان/المناطق المعرضة للخطر

قائمة سارية اعتبارًا من 00:00 (منتصف الليل) في 25 تشرين الأول/أكتوبر 2021 وستكون سارية حتى 23:59 في 31 تشرين الأول/أكتوبر 2021.

PDF-

ESCUCHAR

ستتم مراجعة قائمة البلدان / المناطق عالية الخطورة، بالإضافة إلى المعايير المستخدمة لتحديدها، كل سبعة أيام وسيتم نشر تحديثها على هذه الصفحة.



لتحديد المناطق أو الدول المعرضة للخطر، في حالة دول الاتحاد الأوروبي والمنطقة الاقتصادية الأوروبية، سيتم اعتماد المعايير المنصوص عليها في توصية المجلس (الاتحاد الأوروبي) 1475/2020 وتوصية المجلس (الاتحاد الأوروبي) 119/2021 كمرجع. أما بالنسبة للبلدان الثالثة، سيكون المرجع الأساسي معايير التضمين الموضحة في قائمة البلدان الثالثة.

الرقابة الصحية عند الوصول إلى إسبانيا

للحصول على مزيد من المعلومات عن الضوابط الصحية للمسافرين، ووسائل النقل الدولية، ومرافق الموانئ والمطارات الدولية عند نقاط الدخول الإسبانية، راجع الرابط التالي: رقابات الصحة والنظافة الصحية في وسائل النقل الدولية ومرافق الموانئ والمطارات الدولية.

أثناء إقامتك في إسبانيا

أثناء إقامتك في إسبانيا، اتبع في جميع الأوقات توصيات كوفيد-19 التي أشارت إليها السلطات الصحية. يمكنك الاطلاع عليها في الرابط التالي.

التشريع

وفي حالة الاهتمام، يمكنك الاطلاع على الأنظمة المتعلقة بالرقابة الصحية والقيود المؤقتة على التنقل في الرابط التالي.



أشرطة الفيديو

فيديو "صحتنا تسافر أيضا. السفر بأمان إلى إسبانيا."

التواصل

إذا كانت تواجه أي مشكلة في ملء نموذج الرقابة الصحية أو لديك أي أسئلة بخصوص إجراءات الرقابة الصحية عند الوصول إلى إسبانيا ، فيرجى إرسال بريد إلكتروني إلى: spth@sanidad.gob.es مع لقطة شاشة رسالة الخطأ. ويرجى أيضا تحديد ما إذا كنت تستخدم خدمة الويب أو تطبيق الهاتف المحمول في خانة الموضوع.

Travel within Spain

If you are going to make a trip within the national territory, please, consult the information provided by the Autonomous Regions in relation to their travel requirements through the following [link](#).

International travel and COVID-19

-  **Travel to Spain**
-  **Travel to other countries**

All passengers arriving in Spain by air or sea, including those arriving in transit to other countries, must complete a Health Control Form before departure and obtain their QR to present it at boarding and at health controls on arrival in Spain:

- **By air:** via the website <https://spth.gob.es>  or the Spain Travel Health -SpTH- application (Android, iOS).
- **By sea (ferries):** through the web <https://spthm.puertos.es/> 

Check, in order to fill in the Health Control Form, if your country of departure is on the [list of risk countries/areas](#) .

If you **come from a third country** , you must first check if you can travel to Spain in the button: [Entry requirements for entry in Spain from third countries](#) .

ENTRY REQUIREMENTS FOR ENTRY IN SPAIN FROM THIRD COUNTRIES

If you are a **third-country national**, in order to enter Spain, you must comply with the entry requirements set out by the Ministry of the Interior in **Order INT / 657/2020, of July 17** , which modifies the criteria for the application of a temporary restriction of non-essential travel from third countries to the European Union and Schengen partner countries for reasons of public order and public health due to the health crisis caused by COVID-19.

Any third-country national will be **subject to denial of entry, for reasons of public order or public health, unless they belong to one of the following categories:**

- Habitual residents in the European Union, Schengen Associated States, Andorra, Monaco, The Vatican (Holy See) or San Marino who go to that country, *proving it documentary.***
- Holders of a long-term visa issued by a Member State or Schengen Associated State who are going to that country.**
- Health professionals, including health researchers, and elderly care professionals who go to or return from exercising their work activity.**

- d. **Transport, marine and aeronautical personnel necessary to carry out air transport activities.**
- e. **Diplomatic, consular, international, military, civil protection and members of humanitarian organizations, in the exercise of their functions.**
- f. **Students who carry out their studies in the Member States or Schengen Associated States** and who have the corresponding permit or visa for long-term stay, provided that they go to the country where they are studying, and that the entry occurs during the academic year or previous 15 days. If the destination is Spain and the duration of the stay is up to 90 days, it must be proven that the studies are carried out in an authorized teaching center in Spain, registered in the corresponding administrative registry, following a full-time program during this phase and in-person, and that leads to obtaining a degree or study certificate.
- g. **Highly qualified workers** whose work is necessary and cannot be postponed or carried out remotely, including participants in high-level sports events that take place in Spain. These circumstances must be *justified documentary*.
- h. **Persons traveling for *duly accredited* imperative family reasons .**
- i. **People who travel for reasons of force majeure or need, or whose entry is allowed for humanitarian reasons, proving it documentary.**
- j. **Residents of third countries listed in the Annex.**   [Escuchar](#) Provided that they come directly from them, have transited exclusively through other countries included in the list or have carried out only international transits in airports located in countries that do not appear in the annex. For residents of China, , reciprocity is pending.

ANNEX: Third countries and special administrative regions whose residents are **not affected by the temporary restriction of non-essential trips to the EU** through the external borders in the terms set out in this order:

- o **I. States**
 - 1. Australia
 - 2. Bahrein
 - 3. Canada
 - 4. Chile
 - 5. Jordan
 - 6. Kuwait
 - 7. New Zealand
 - 8. Qatar
 - 9. Rwanda
 - 10. Saudi Arabia

11. Singapore
12. South Korea
13. Ukraine
14. United Arab Emirates
15. Uruguay
16. China

- **II. Special Administrative Regions of the People's Republic of China**

- Hong Kong SAR
- Macao SAR

- **III. Entities and territorial authorities not recognised as States by at least one Member State**

- Taiwan

k. **Persons with a vaccination certificate**, that the Ministry of Health recognizes for this purpose, after verification by the health authorities, as well as their accompanying minors (under 12 years of age). **For persons resident in the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland coming directly from this country**, in addition to the vaccination certificate, **diagnostic certificates of NAAT tests** (nucleic acid amplification tests, e.g.: RT-PCR, RT-LAMP, TMA, HAD, NEAR, CRISPR, SDA.....) will also be considered valid.

All third-country nationals, even if they belong to one of the above categories, who, after verification by the health authorities, **do not meet the health control requirements for COVID-19** established by the Ministry of Health, **will be subjected to denial of entry for public health reasons**.

HEALTH CONTROL FORM AND ACCEPTED CERTIFICATES

All persons travelling to Spain from another country (including children of any age, travellers in transit and residents in Spain returning home), must complete the Health Control Form associated with their trip. When travelling by air, this can be done via the WEB www.spth.gob.es or the APP, Spain Travel Health-SpTH (available for Android and iOS) . When travelling by sea (ferries),, this can be done through the following link: spthm.puertos.es.

After finishing the form, you will get a **QR code** that you will have to present both at the **time of boarding** and **upon your arrival in Spain** at the health controls.

At the present time it is not mandatory to present any form if the trip to Spain is by land.

For more information, see the section "[Learn more about the new sanitary control process](#)" or the [FAQs](#).

Additional requirements: EU Digital COVID Certificate and other certificates

From June 7th 2021, if you **come from a country/area** considered at risk for COVID-19, you must present a certificate or document certifying vaccination, an active infection diagnostic test (AIDT) or recovery from COVID-19. These certificates will be different if they have been issued in a country of the European Union (EU Digital COVID Certificate) or in a third country.

Children under the age of 12 years are exempt from submitting these certificates, but not from completing the Health Control Form and obtaining a QR code.

EU Digital COVID Certificate

On 17 March 2021, the European Commission adopted a legislative proposal to create a digital certificate to facilitate the safe free movement of citizens in the EU during the COVID-19 pandemic. The EU Digital COVID Certificate (DCC) will be valid in all EU Member States and will be issued by the competent authorities of the EU countries.

The EU Digital COVID Certificate may be of three different types (vaccination, diagnostic test or recovery) and any of them may be used by travellers to enter Spain, as long as they meet the following criteria:

- COVID-19 Vaccination Certificate. Valid 14 days after receiving the complete regimen. Any vaccine authorised by the **European Union (European Medicines Agency, EMA)** and **WHO** will be accepted.
- Certificate of a diagnostic test for SARSCoV2 with negative result. The following diagnostic tests shall be admissible:
 - NAAT- nucleic acid amplification tests (e.g.: RT-PCR, RT-LAMP, TMA, HAD, NEAR, CRISPR, SDA), with sampling within the previous 72 hours to arrival in Spain.
 - RAT-rapid antigen test, with sampling within the previous 48 hours to arrival in Spain. You can consult the list of rapid tests approved by the European Commission through this [link](#)
- A COVID-19 Recovery certificate (valid from day 11 after the first positive NAAT and up to 180 days after the sample date)



- COVID-19 certificates of vaccination, diagnostic tests or recovery issued by countries with which the EU has established equivalence will have the same status as an EU DCC. These countries can be consulted on the [European Union \(EU\) website](#).
- .

Other certificates

Passengers from third countries who meet the requirements to enter Spain (see section "Entry requirements for entry in Spain from third countries"), may travel by presenting any of the following certificates, as long as they meet the same conditions as the EU Digital COVID Certificate:

- a certificate of vaccination against COVID-19,
- a negative diagnostic test (NAAT or RAT) performed within 72h (NAAT)/48h (RAT) of arrival,
- a certificate of recovery from COVID-19

ATTENTION !!!, if you travel to Spain under point k) of the section "Entry requirements for entry in Spain from third countries, you can only do so if you have a certificate of being fully vaccinated with an EMA/OMS authorized vaccine, and the last dose was administered more than 14 days ago. For persons resident in the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland coming directly from this country, in addition to the vaccination certificate, diagnostic certificates of NAAT tests (nucleic acid amplification tests, e.g.: RT-PCR, RT-LAMP, TMA, HAD, NEAR, CRISPR, SDA.....) will also be considered valid.

Until the EU Digital Covid Certificate regulations are in force, member states citizens may continue to submit other vaccination/diagnostic test/recovery certificates.

The date from which it will be mandatory to present an EU-CCD to travel will be indicated in the aforementioned Regulation once it is published in the Official Journal of the European Union.

For more information, please see the **FREQUENTLY ASKED QUESTIONS, FAQs**   [Escuchar](#)

RISK COUNTRIES /AREAS

LIST VALID FROM 12:00AM (MIDNIGHT) ON OCTOBER 25th, 2021 AND WILL BE VALID UNTIL 23:59 ON OCTOBER 31st, 2021; LISTADO VIGENTE DESDE LAS 00h DEL DÍA 25 DE OCTUBRE DE 2021 HASTA LAS 24 HORAS DEL 31 DE OCTUBRE DE 2021; LISTE VALABLE À PARTIR DE 00H00 LE 25 OCTOBRE JUSQU'À 24H00 LE 31 OCTOBRE 2021; LISTE GÜLTIG AB 00:00 UHR AM 25 OKTOBER 2021, BIS 24:00 UHR AM 31 OKTOBER 2021

[Pdf](#)   [Escuchar](#)

The list of high risk countries /areas, as well as the criteria used to define them, will be reviewed every seven days and their update will be published on this page.

For the designation of risk areas or countries, in case of the countries of the European Union and European Economic Area, the criteria contemplated in Council Recommendation (EU) 2020/1475 and Council Recommendation (EU) 2021/119 will be taken as a reference. For third countries, the basic reference will be the inclusion criteria described in the list of third countries.

HEALT CONTROL UPON ARRIVAL IN SPAIN

For more information on **health controls for travellers**, international means of transport and international ports and airports facilities at **Spanish points of entry**, see the following link: [Health and Hygiene Controls in international means of transport and international port and airport facilities.](#)

DURING YOUR STAY IN SPAIN

During your stay in Spain follow at all times the **COVID-19 recommendations** indicated by the health authorities. You can consult them in the following [link](#)

LEGISLATION

In case of interest, you can consult the regulations concerning health controls and temporary mobility restrictions in the following [link](#).

INFOGRAPHICS



VIDEOS

Video **Our health also travels. Travelling safely to Spain**

Video **Nuestra salud también viaja. Viajando seguro a España**

Video **Auch unsere Gesundheit ist auf Reisen. Wir reisen sicher nach Spanien**

Video **Notre santé voyage aussi. Voyager en toute sécurité vers l'Espagne**

CONTACT

If you have any problem filling the Health Control Form or any questions regarding the health control procedure upon arrival in Spain, please send an email to spth@sanidad.gob.es  with a screenshot of the error message. Please also indicate in the subject line whether you are using the web service or the mobile application.